
 
 

 

 

 

 

 

 

Støjudvalget 

    

 

 

Referat  
Dato:  Torsdag den 02. november 2023 

Mødetidspunkt:  17:00 

Møde afsluttet:  19:00 

Mødelokale:  Sollentuna I 

Medlemmer:  Kristina E. Young (H), Karin Lizzy Kofod (Ø), Anders 

Liltorp (A), Stefan Bruse Thor Straten (A), Bo Larsen 
(grundejerforeninger), Eva Clasen-Nyqvist (almene 

boligorganisationer), Henrik Kromann Andersson 
(andelsboligforeninger), Bjarne Pyndt 

(borgerrepræsentant), Vivian Plesner 
(borgerrepræsentant), Nageen Khokhar 

(borgerrepræsentant) 

Fravær med 

afbud:  

Tina Cartey Hansen (C), Bent Roldgaard (F), Kim 
Helmersen (A), Inger Belling Olsen 

(grundejerforeninger), Dennis Bovbjerg Jensen (almene 
boligorganisationer), Henriette W. Leth 

(borgerrepræsentant), Leif Andreassen 

(borgerrepræsentant) 

Bemærkninger:  
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1. Støjudvalgets 7. møde  
J.nr.:  09.11.00 G01 

Sagsnr.:  22/19431 

      

 

MØDEAGENDA 

Torsdag den 2. november 2023, kl. 17:00 – 19:00, holder Støjudvalget sit 7. møde på 

rådhusets 5. sal i lokalerne ’Sollentuna 1-2’. Der serveres sandwich forinden mødet fra 

kl. 16:45. 

 

Dagsorden 

 

1. Siden sidst v/ Kristina Young  

2. Opsamling på debat med medlemmer af Folketingets Transportudvalg v/ Kristina 

Young  

3. Planlægning af præsentationer ved foretræde for/ invitation af Transportudvalget 

og Sundhedsudvalget v/ Kristina Young  

4. Høringssvar til Vejdirektoratet v/ Stefan Straten 

5. Konklusion på målinger ved jernbanestrækning v/ Johannes Baagøe-Nielsen 

6. Næste gang – emner v/ Kristina Young 

7. Tak for i dag  

 

Indledningsvis skal udvalget samle op på debatten med Charlotte Munch (Æ) og Maria 

Durhuus (A) fra Folketingets Transportudvalg på mødet d. 19. september. 

Folketingsmedlemmerne vejledte Støjudvalget til at anmode om samlet foretræde for 

Transportudvalget og Sundhedsudvalget, samt at invitere dem til en støjplaget lokation i 

Hvidovre. Støjudvalget skal derfor aftale indholdet af sine præsentationer ved 

henholdsvis foretræde i Folketinget og besøg i Hvidovre. 

 

Dernæst skal udvalget drøfte sit høringssvar til Vejdirektoratet i forbindelse med 

miljøkonsekvensvurderingen af udvidelsen af Amagermotorvejen og borgermødet d. 25. 

oktober på Hvidovre Gymnasium. Stefan Bruse Thor Straten præsenterer udkastet til 

høringssvaret.  

(vedlagt som bilag: ” Udkast til høringssvar til Vejdirektoratet”) 

 

Vej- og trafikmedarbejder, Johannes Baagøe-Nielsen, vil derpå præsentere 

konklusionerne på målinger ved jernbanestrækningen, som kommunen har foretaget på 

baggrund af en anbefaling fra Støjudvalget. 

 

Sluttelig skal udvalget drøfte emner for kommende møder. 

 

Emneliste 

 

Gennemgåede 

• Viden om støjmålinger fra en ekspert 

• Jordnære kampagner og guides til, ’hvad kan jeg selv gøre’ 

• Hvad kan vi gøre i almenboliger – altaner 

• Støj fra jernbaner 

• Skitse for overdækning af Amagermotorvejen 

• Effekter af sænket hastighed  

• Sundhedsskadelige virkninger af støj  

• Invitation af medlemmer fra Folketingets Transportudvalg 

• Hvordan fås en stemme nationalt?  
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• Resultater af støjmålinger ved jernbane og brev til Transportministeren (på 

dagsordenen) 

 

Planlagte 

• Invitation af Københavns Kommune for en præsentation af Københavns undersøgelse 

af hastighedsreduktioner 

• Studietur til Malmø 

 

På listen 

• Adfærdskampagne om, hvordan man kan støje mindre 

• Kontrolmålinger forskellige steder i byen fx ved Gf. Strandøre 

• Støjværn: gennemgang af eksisterende støjværn – virker de + forværrer de støjen 

(sender den videre)  

• Dæktyper og støjdæmpende asfalt – kan man rense op, så effekten kommer tilbage? 

• At se støj bredt – med konkrete eksempler 

• Avedøre Havnevej/ Allingevej 

• Hvordan påvirker støj børns indlæring i daginstitutioner og skoler? 

• Hvordan fås en stemme nationalt? 

• Holmene – vil øge trafik fx på Avedøre Havnevej 

• Hvad laver Københavns Kommune – kystsikring – dæmning 

• Mobil App 

 

INDSTILLING 

Direktøren indstiller til Støjudvalget 

 

1. at drøfte indholdet af præsentationer ved henholdsvis foretræde for, og invitation 

af, Folketingets Transportudvalg og Sundhedsudvalg. 

2. at aftale indholdet af høringssvaret til Vejdirektoratet. 

3. at drøfte konklusionerne på støjmålingerne ved jernbanestrækningen. 

 

BESLUTNING I STØJUDVALGET DEN 02-11-2023 

 

Ad. 1 

Støjudvalget drøftede indholdet af præsentationen ved foretræde i Folketinget og 

udskød planlægningen af invitationen til Hvidovre. Støjudvalget mødes igen forinden 

foretrædet for yderligere koordinering af præsentationen og en drøftelse af invitationen 

til Hvidovre.  

 

Ad. 2 

Støjudvalget aftalte indholdet af høringssvaret, som blev let tilrettet.   

 

Ad. 3 

Støjudvalget drøftede konklusionerne på støjmålingerne ved jernbanestrækningen 

mellem Åmarken og Friheden stationer. Støjudvalget vil anbefale overfor Klima-, Miljø- 

og Teknikudvalget, at kommunen beder Banedanmark om at behandle strækningen med 

sporskiftet ved Åmarken Station, som man skal behandle vejledende støjgrænser for 

industristøj. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Udvalget drøftede emner til kommende møder og ønsker at tilføje og prioritere emnet 

”Større kommunale gennemkørselsveje fx Avedøre Havnevej og Gl. Køge Landevej”. 

Desuden ønsker udvalget, at et medlem af Borgerrepræsentationen i København 
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deltager under emnet ”Invitation af Københavns Kommune for en præsentation af 

Københavns undersøgelse af hastighedsreduktioner”. 

 

Administrationen orienterede desuden om, at kommunen har bestilt en undersøgelse af 

konsekvenserne for hastighedsnedsættelser på hhv. Holbækmotorvejens inderste del/fra 

Avedøre Havnevej (60 km/t) samt på Sønderkær (40 km/t). Resultaterne forventes 

omkring årets udgang. Resultaterne kan sammen med observationer af 

hastighedsnedsættelser på motorveje ved Malmø og Københavns Kommunes erfaringer 

med hastighedsnedsættelser i byzone, benyttes i drøftelsen om hastighedsnedsættelser i 

Hvidovre.   

 

Støjudvalget får tilsendt rapporten med konklusionerne på målinger ved 

jernbanestrækningen og det tilrettede høringsbrev.  

 

 
 

BILAG:  

1.  Åben 1- Slideshow_Støjudvalgets 7. møde - 2.11.2023  (208478/23) 

2.  Åben 2- Høringsbrev fra Støjudvalget til Vejdirektoratet vedr. 

Amagermotorvejen 
 (208222/23) 

3.  Åben 3- Måling og vurdering af togstøj  (208477/23) 
 


